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Първото нещо, което ми направи впечатление е, 

че това е един голям формален документ без 

номера на страниците, което ще направи доста 

трудно коментирането от наша страна.   

Проектът на „Програма за управление на отпадъците на 

Столична община за периода  2021 – 2028 г.“, предоставен 

на интернет страницата на Столична община за нуждите на 

обществените консултации, е с номерация на страниците. 
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82

-%D0%BD%D0%B0-

%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC

%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-

%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%

D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-

%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D

1%82%D0%B5  
Ползва се морфологичен анализ, направен не по 

поръчка специално на Столична община, това е 

този националния, големия, който не е направен 

по методиката на МОСВ, защото е правен не с 

взимане на проби от отделни контейнери, а на 

депо. 

С писмо от 2020 г. ПУДООС предостави на Столична 

община резултатите от дейности по определяне на 

морфологичния състав на битовите отпадъци в България. В 

писмото е посочено, че анализите са извършени съгласно 

актуализирана Методика за определяне на 

морфологичния състав на битовите отпадъци, 

утвърдена от министъра на околната среда и водите.  

Съгласно   Методически указания за разработване на 

общински/регионални програми за управление на 

отпадъците  (стр.14)    За целите на изготвяне на 

общинските /регионални програми за управление на 

отпадъците общините могат да използват резултатите 

от националното проучване за морфологичния състав на 

битовите отпадъци, извършено за всяка община или 

резултатите от актуално изследване за морфологичния 

състав на отпадъците в общината, съобразено с 

националната методика за определяне на морфологичния 

състав на отпадъците.  

https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5
https://www.sofia.bg/w/%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%BD%D0%B0-%E2%80%9E%D0%9F%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%83%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8%D1%82%D0%B5


 

Също така ми направи много силно впечатление, 

това че 83% от отпадъците генерирани, се 

събират от системите на общината. Едва ли 

масово разпространените отпадъци отговарят 

само на 17% от състава на отпадъците 

Предвид че данните по години варират, не е ясно кои данни 

се визират в изказването, но на страница 5 в Таблица 2 

„Количества битови отпадъци в Столична община, събрани 

чрез системи за организирано сметосъбиране, за периода 

2018 - 2020 г. (тона/год.)“ от приложение „Анализ на 

състоянието относно отпадъците“ към Програма за 

управление на отпадъците на СО за периода 2021-2028, е 

представена информация за събираните отпадъци от 

системите за организирано събиране на общината, като ясно 

се вижда, че масово разпространените отпадъци са 

включени в тази система. 

… въпросът ми е кога ще бъде извършен 

специално за Столична община по сезони и по 

методиката аз като на Ваше място бих поръчала 

и допълнителна част към анализа, която да 

разграничава не само просто на материали 

пластмаси и така нататък, а дали това са МРО, 

дали се опаковки или са някакви други битови 

предмети от този материал 

В План за действие към Програма за достигане на целите за 

подготовка за повторна употреба и за рециклиране на 

битовите отпадъци към проекта на Програма за управление 

на отпадъците на СО за периода 2021-2028 е предвидена 

мярка № 52 „Извършване на морфологичен анализ на 

състава и количеството на битовите отпадъци, 

образувани на територията на общината в съответствие 

с актуалния нормативен ред, съгласно методика, 

утвърдена със заповед на министъра на околната среда и 

водите“, със срок до 2027г 

… някои са си позволили да докладват смесени 

опаковки и това е чудесно нали обаче не ни дава 

много информация, конкретна по материали и 

какво се случва всъщност. 

Информацията е налична в приложение „Анализ на 

състоянието относно отпадъците“ към Програма за 

управление на отпадъците на СО за периода 2021-2028, 

раздел В. Количества повторно използвани, рециклирани, 

оползотворени и обезвредени битови отпадъци, т. 1.

 Количества разделно събрани и предадени за 

рециклиране отпадъци от хартия и картон, пластмаса, 

стъкло, метали, текстил и други потоци отпадъци, 

обхванати от системата за разделно събиране, подточка 1.1.

 Количества разделно събрани отпадъци от системата 

за разделно събиране на отпадъци от опаковки 



… какво остава за някакъв друг вид преработка и 

кой плаща сметката за нерециклираните 

отпадъци 

Съгласно сключени договори с организации по 

оползотворяване на отпадъци от опаковки, негодните за 

рециклиране отпадъци, получени в резултат от 

предварителното третиране на разделно събраните 

отпадъци от опаковки и отпадъчни материали от хартия, 

пластмаса, метал и стъкло, се обезвреждат от общината. В 

тази връзка е отправено запитване до МОСВ, на което се 

очаква отговор. 

… две основни неща за опасните отпадъци. Тъй 

като това е особено сериозен проблем предвид 

намерението да има някакво съоръжение за 

изгаряне в столицата. Виждам че при 6700 т. 

генерирани отпадъци, се събират 9 т. Това е 0,001 

%, нали 

За 2020 г. разделно събраното  количество опасни отпадъци 

е 9,19 т. при 525 909 т. общо събрани битови отпадъци чрез  

системи за организирано сметосъбиране на Столична 

община. Информацията е налична в таблица 2 от 

приложение „Анализ на състоянието относно отпадъците“ 

към Програма за управление на отпадъците на СО за 

периода 2021-2028. Във връзка с увеличаване на събраните 

количества опасни отпадъци от бита са предвидени мерки в 

Програмата  - мярка 84 „Разширяване на общинска система 

за разделно събиране на опасните отпадъци от бита“ и 

мярка 21, свързана с нормативно уреждане на задълженията 

по управление на опасните отпадъци от бита. 

… в програмата с мерките не са заложени 

конкретни стойности, а се залага просто нали 

индикаторите 

Индикаторите за изпълнение на мерките в плановете за 

действие, към отделните програми и подпрограми са 

разработени по начин, които ясно да представя напредъка 

за всяка от мерките, като той бива съпоставим с текущото 

състояние, или предходната година. Примери за такъв тип 

индикатори са : 

- Дял на населението, което извършва компостиране в 

домашни условия (% от населението в съответния район), 

-  Количество на предотвратени отпадъци (т/год) 

- Увеличаване на броя услуги, предоставяни чрез е-портал 

- Брой закупена техника 

За част от мерките са заложени и минимални стойности, 

като: 



- Брой реновирани и/или изградени нови чешми за питейна 

вода, минимум 10 броя 

- До края на програмата 30% от обществените поръчки в 

общината са „зелени“ и др. 

Където е приложимо са заложени конкретни стойности, 

освен ако индикаторите не са качествени. 

… са генерирани 627 000 тона/годишно, а са 

събрани 525 хил. тона чрез организирано 

сметосъбиране. Какво става с останалите 100 

хиляди т., кой кой ги събира? 

На територията на Столична община се извършват дейности 

с битови отпадъци от множество юридически лица, за които 

контролът се осъществява от РИОСВ – София и  те се 

отчитат пред ИАОС, съгласно Наредба № 1 от 4 юни 2014 

г. за реда и образците, по които се предоставя информация 

за дейностите по отпадъците, както и реда за водене на 

публични регистри. Организираната система по 

сметосъбиране на битови отпадъци на общината отговаря за 

вменените дейности по чл. 19 от Закона за управление на 

отпадъци. Произходът и количествата на събраните 

отпадъци от организираната система за събиране на 

отпадъци от общината може да се види на страница 5 в 

Таблица 2 „Количества битови отпадъци в Столична 

община, събрани чрез системи за организирано 

сметосъбиране, за периода 2018 - 2020 г. (тона/год.)“ от 

приложение „Анализ на състоянието относно отпадъците“ 

към Програма за управление на отпадъците на СО за 

периода 2021-2028г. 

 

Г-н 

Владимир 

Димитров 

… количеството битови отпадъци събрани чрез 

системите за организирано сметосъбиране е 525 

000 тона, а депонираните отпадъци са 59 000 т., 

което означава, че ние още от сега сме изпълнили 

заветната цел от 10% депониране за 35-та година. 

В смисъл мога и аз да греша, но така ли е?  

Ако мога да ви кажа това е таблица 5 от анализ 

отпадъци и таблица 3, визирам 2020 г. 

На стр. 8 от приложение „Анализ на състоянието относно 

отпадъците“ към Програма за управление на отпадъците на 

СО за периода 2021-2028 е посочено следното: 

От представените данни в таблица №5 е видно, че за 2018 г., 

количествата депонирани битови отпадъци на депото за 

неопасни отпадъци „Садината“ спрямо общото количество 

приети отпадъци към същата отчетна година (366 301т.) е 



18,9%. През  2019 г. процентът депониран отпадък е 15,7%, 

а през 2020 г. намалява до 15,3%.  

 


